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VOORAF:  

Reflecties op het Locatieplan Zon-/Windenergie. 

Gast: Herbert Verploegen (Winssen), bestuurslid ZTO afdeling Rijk van Nijmegen. Heeft Ingesproken 
in de commissie Ruimte over Wind- en Zonenergie. Vreest dat er een versnipperde situatie van ‘wild-
west’ ontstaat. ZLTO is niet tegen zonneakkers op landbouwgrond.  Beuningen wordt gezien als 
voorloper. Ontwikkelaars van buiten af zien daarin hun (gesubsidieerde) mogelijkheden en hebben 
contacten gezocht met agrariërs. Het kommengebied van Beuningen heeft als kenmerk veeteelt. 
Grondgebonden melkveehouderij staat nu onder druk, als die (pacht)grond door ontwikkelaars 
wordt afgesnoept voor zonnepanelen. Regionale energiestrategie is een vervolg fase dat de impact 
van de landbouwstructuur nog meer vergroot. Meer dan het drievoudige van het door de 
gebiedsraad aanbevolen oppervlak wordt nu door grondeigenaren aangeboden aan ontwikkelaars 
voor de plaatsing van panelen. Contracten onder boetebeding zijn al aangegaan, waarvan de inzage 
op dit moment niet blijkt toegestaan. Men ‘zit er aan vast’ en daardoor is een boerencollectief nu 
niet meer mogelijk. Verploegen pleit voor zônes nabij melkveehouderijen die gevrijwaard zijn van 
plaatsing van zonnepanelen. Hiermee waarborg je in de toekomstige bedrijfsontwikkelingen van 
jonge agrarische ondernemers in combinatie met het kunnen blijven aanbieden van koeien met 
weidegang. Landschapsstoffering door koeien in de wei wordt door de samenleving bijzonder 
gewenst en gewaardeerd.  Een boeren coöperatie-collectief als voorgesteld bij windmolens biedt 
wellicht ook soelaas. Een te vormen onafhankelijke commissie `Beuningse Landbouwstuctuur`  zou 
wat Verploegen betreft ook van nut kunnen zijn bij de toewijzing van locaties. De politiek laten 
aansturen op een collectief zou ook een goede randvoorwaarde kunnen zijn. Gezien de ontstane 
zondiscussies  pleit Verploegen voor een ruimere wind-zon verhouding.  minder zon – meer wind, 
omdat  wind efficiënter is  (minder subsidie) en niet ten koste gaat van landbouwareaal . 1 
windmolen levert (goedkoper) evenveel energie als 15 ha zonnepanelen. 

Gasten: Karin Hoogenboom en Jose Muijres  Bestuursleden energie coöperatie Beuningen. Zij 
hebben de fractie bijgepraat over de coöperatie UA ‘Energie voor Vier’. (www.energievoorvier.nl) 
Stimuleren betrokkenheid van de burgers bij de aanstaande energie transitie. Vanaf augustus 2017 is 
een kerngroep actief en statutair vanaf april 2018. De coöperatie vindt het van belang, dat bij 
doorgaan van de plannen, dat zeggenschap voor inwoners ontstaat. Van belang wordt geacht, dat 
inwoners mede eigenaar kunnen worden van de windmolens. Bijvoorbeeld vanuit een certificaat van 
circa € 250,= per stuk.  Ook voor inwoners voor wie dit bedrag een belemmering vormt, is een 
voorziening ontwikkeld. Gepleit wordt dat ‘Energie voor Vier’ voorlopig als dé enige coöperatie door 
de gemeente wordt gezien waar burgers zich bij kunnen aansluiten om te participeren in de 
ontwikkeling van de Windmolenparken. (50% eigenaarschap van het park). Coördinatie van 
afstemming Zon- en Windenergie in Beuningen op de aanbieders acht men ook van wezenlijk belang. 
Het vermogen dat een windmolen opwekt, vraagt een oppervlak aan zonpanelen van circa 15 
hectare. De insteek van de gemeenteraad wordt als maatgevend gezien. Bijvoorbeeld dat de raad 
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uitspreekt dat energietransitie bedoeld is in het belang van inwoners en niet of minder in het belang 
van de ontwikkelaars.  

In zônes waar zon- en windenergie aan de orde (kunnen) komen, zal men zich er van bewust moeten 
zijn dat zonparken in de slagschaduw van windmolens elkaar zullen bijten. Voorkom dat onder druk 
van subsidieverkrijging (besluitvereiste in 2019) deelplannen worden toegekend die nadien de 
realisatie van ofwel zon- ofwel windparken belemmeren. Ook dat roept om coördinatie, waarbij 
gepleit wordt te redeneren vanuit het belang van de inwoners in plaats van dat van investeerders.  

Gasten: Janneke Spin, Eric Bouwens, Bas Bouwman; bezorgde burgers en leden bestuur van 
‘Tegenwind’. Vanaf 17 januari ziet men een stroomversnelling in de planvorming om te komen tot XL 
windmolens. De standpunten van ‘Tegenwind’ worden inmiddels gesteund door 1050 inwoners, die 
bezorgdheid uiten over de planmakerij. Het locatieplan roept die bezorgdheid op. Niet de noodzaak 
om de energie transitie op te starten. De actieradius bij overlast van de te plaatsen mega molens 
naast de N322 (Maas en Waalweg), bereikt ook inwoners van de wijk ‘De Heuve’ in Beuningen. Deze 
molens worden 80 mter hoger dan de vier in Ressen ofwel 3x hoger dan het Erasmusgebouw in 
Nijmegen cq 70 meter hoger dan de pijp van de voormalige energiecentrale in Nijmegen. 
De in het advies van de Gebiedsraad omschreven contouren van overlast schetsen drie molens in 
plaats van de elders in het advies voorgestelde vier, waarbij die vierde molen juist ook de woonwijk 
De Heuve raakt. Het meest beeldvormende project van de gemeente is nauwelijks in haar 
ontwikkeling gecommuniceerd met inwoners. Wat is feitelijk en formeel de status van het advies van 
de Gebiedsraad? De hamvraag is of inwoners op de goede wijze zijn betrokken in de Gebiedsraad. 
 

Vanuit het voorgaande ziet de fractie de volgende rode draad: Het ‘Locatieplan Zon- Windenergie’ 
is door het College in februari aangedragen. Gehanteerd is het advies van de door het College 
ingestelde Gebiedsraad. Het onderzoek door de Gebiedsraad heeft een fase gekend, waarvan de 
indringendheid bij de gevolgen voornamelijk bij ingewijden bekend raakte. Van hun gevoelens en 
zienswijzen heeft de Gebiedsraad kennis kunnen nemen.  
Nu de planvorming een concreter stadium bereikt en de consequentie ervan bij menigeen 
duidelijker wordt, mag van de gemeentelijke overheid als eindverantwoordelijke van het proces 
een duidelijke(r) voorlichting verondersteld worden. Dit transparantie beginsel ligt ten grondslag 
aan zorgvuldigheid van bestuur. Aan de recente hoorzittingen bijvoorbeeld is slechts in geringe 
mate en binnen een heel kort tijdsbestek ruchtbaarheid gegeven. Die transparantie vraagt 
verbetering en (alsnog) mogelijkheid tot inspraak. 
 

De fractie ziet zich gesteund vanuit de reflecties die zij tijdens het fractieberaad aangereikt kreeg. 
Op 14 maart heeft zij schriftelijk vragen aan het College van B&W gesteld die raken aan voorgaand.  

Tijdens de algemene ledenvergadering PvdA Beuningen op 11 april is de energie transitie 
(Energiek Beuningen > Lacatieplan) ook geagendeerd. Hebt u die avond al gereserveerd!! 

 

Commissie Samenleving 25 mrt 19.30 
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Agpt 5 Continueren deelname Vervoersorganisatie Arnhem-Nmg. 

Deelnemende gemeenten verzorgen vanuit de BVO-DRAN het doelgroepenvervoer. Het gaat dan om 
Routevervoer en Aangepast vervoer. Dit laatste zie je op busjes en auto’s met opschrift AVAN.   

Welke mogelijkheden biedt de DRAN? Routevervoer, het periodiek herhaald (veelal dagelijks of 
wekelijks) vervoer. Reizigers maken er structureel gebruik van. Het gaat hier om vervoer naar en van 
instellingen en/of scholen. In het aanbod van DRAN omvat routevervoer onder meer ook 
leerlingenvervoer, dagbestedingsvervoer en vervoer vanuit de Jeugdwet. 

De raad moet nu beslissen of deelname aan deze regeling wordt voortgezet of moet worden 
beëindigd (per medio 2020). Het College van B&W stelt voortzetting voor en adviseert bovendien om 
ook het leerlingenvervoer waartoe de gemeente ten opzichte van categorieën leerlingen verplicht is, 
onder te brengen bij DRAN. Tot dusverre organiseert de gemeente dat zelf. 

De fractie is benieuwd, hoeveel leerlingen dit schooljaar op verzoek een vorm van vervoer is 
aangeboden door de gemeente. Hoe verhoudt zich dat tot de zelfredzaamheid en welke kosten zijn 
met dit vervoer gemoeid. Wat zijn de prognoses voor 2019 en volgende? Welk budgetbeslag vloeit 
voort uit onderbrenging van het leerlingenvervoer bij de DRAN.  

De Regionale Adviesraad Doelgroepenvervoer (RAD) heeft een trits aanbevelingen uitgebracht, die 
aansluit bij het VN-verdrag voor gelijke rechten van mensen met een beperking. De fractie 
ondersteunt de aanbevelingen van de RAD. Bijvoorbeeld om de doelgroep met een korting te 
belonen bij vroegboeking van ritaanvragen in plaats van het reguliere boeken te boeten. (pag 2 pt 3) 
Hoe ziet het College deze aanbevelingen?  

 

 

 


